

TC-CP(2025)LD5
02/10/2025

Consultation of the Parties

Consultation des Parties

Council of Europe Convention on Access to Official Documents (CETS No. 205) – the Tromsø Convention

*Convention du Conseil de l'Europe sur l'Accès aux documents publics
(STCE n° 205) – la Convention de Tromsø*

Decisions made at the 5th meeting

Décisions prises lors de la 5^e réunion

Strasbourg, 1 – 2 October / octobre 2025

Item 1: Opening of the meeting and adoption of the agenda	Point 1 : Ouverture de la réunion et adoption de l'ordre du jour
The Consultation of the Parties adopted the agenda as it appears in document TC-CP(2025)OJ1.	La Consultation des Parties adopte l'ordre du jour tel qu'il figure dans le document TC-CP(2025)OJ1.
Item 2: Election of the Chair and the Vice-Chair of the Consultation of the Parties	Point 2 : Élection à la présidence et à la vice-présidence de la Consultation des Parties
The Consultation of the Parties elected Kristi VÄRK (ESTONIA) as Chairperson and Mateja PREŠERN (SLOVENIA), as Vice-Chairperson, each for a term of office of one year.	La Consultation des Parties élit Kristi VÄRK (ESTONIE) en qualité de Présidente et Mateja PREŠERN (SLOVENIE) en qualité de Vice-présidente, dont la durée du mandat pour chacune est d'un an.
Item 3: Exchange of views with Helena Jäderblom, Chair of the Access Info Group	Point 3 : Échange de vues avec Helena Jäderblom, Présidente du Groupe Accès à l'information
Item 4: Exchange of views on national selection procedures for nominating candidates for the Council of Europe Access Info Group	Point 4 : Échange de vues sur les procédures de sélections nationales pour la désignation des candidats au Groupe Accès à l'Information du Conseil de l'Europe
Item 5: Election of one member of the Council of Europe Access Info Group to fill a vacant seat	Point 5 : Élection d'un membre du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe pour occuper un siège vacant
The Consultation of the Parties elected Ms Rosana LEMUT STRLE as a member of the Council of Europe Access Info Group for a term of office starting on 2 October 2025 and ending on 31 March 2026.	La Consultation des Parties élit M ^{me} Rosana LEMUT STRLE en qualité de membre du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe pour un mandat qui débute le 2 octobre 2025 et s'achèvera le 31 mars 2026.
Item 6: Election of the members of the Council of Europe Access Info Group for a full term of office	Point 6 : Élection des membres du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe pour un mandat complet
In accordance with Article 11, paragraph 3, of the Convention and Rule 7 of Resolution CM/Res(2021)2, the Consultation of the Parties elected the following 12 members (whose names appear in alphabetical order) of the Council of Europe Access Info Group for a term of office of four years, starting on the 1 st of April 2026. Inge Lorange BACKER Biljana BOŽIĆ	Conformément à l'article 11, paragraphe 3 de la Convention et de la Règle 7 de la Résolution CM/Res(2021)2, la Consultation des Parties élit les 12 membres du Groupe Accès à l'information du Conseil de l'Europe suivants (classés par ordre alphabétique), pour un mandat de quatre ans, à partir du 1 ^{er} avril 2026. Inge Lorange BACKER Biljana BOŽIĆ

Grevorg HAYRAPETYAN Elín HELGADÓTTIR Elona HOXHAJ Helena JÄDERBLOM Paivi Hannele KORPISAARI Rosana LEMUT STRLE Andrei LUTENCO Tetyana OLEKSIYUK Attila András PÉTERFALVI Ivar TALLO	Grevorg HAYRAPETYAN Elín HELGADÓTTIR Elona HOXHAJ Helena JÄDERBLOM Paivi Hannele KORPISAARI Rosana LEMUT STRLE Andrei LUTENCO Tetyana OLEKSIYUK Attila András PÉTERFALVI Ivar TALLO
Item 7: Adoption of conclusions and recommendations on the implementation of the Convention	Point 7 : Conclusions et recommandations sur la mise en œuvre de la Convention
In accordance with Article 12, paragraph 2, subparagraph b, of the Convention, the Consultation of the Parties adopted conclusions and recommendations in respect of: - Albania (TC-CP(2025)04) - Armenia (TC-CP(2025)05) - Slovenia (TC-CP(2025)06).	Conformément à l'article 12 paragraphe 2, alinéa b, de la Convention, la Consultation des Parties adopte les conclusions et recommandations concernant : - l'Albanie (TC-CP(2025)04) - l'Arménie (TC-CP(2025)05) - la Slovénie (TC-CP(2025)06).
Item 8: Follow-up to the conclusions and recommendations of the Consultation of the Parties	Point 8 : Suivi des conclusions et recommandations de la Consultation des parties
The Consultation of the Parties decided that the Parties which have not yet submitted their reports to follow-up on its conclusions and recommendations contained in the documents listed below must do so in writing by 10 October 2025. TC-CP(2024)01 – Bosnia and Herzegovina TC-CP(2024)02 – Estonia TC-CP(2024)03 – Finland TC-CP(2024)04 – Hungary TC-CP(2024)05 – Iceland TC-CP(2024)06 – Lithuania TC-CP(2024)07 – Republic of Moldova TC-CP(2024)08 – Montenegro TC-CP(2024)09 – Norway TC-CP(2024)10 – Sweden TC-CP(2024)11 – Ukraine	La Consultation des Parties décide que les Parties qui n'ont pas encore soumis leurs rapports de suivi de ses conclusions et recommandations contenues dans les documents énumérés ci-dessous doivent le faire par écrit avant le 10 octobre 2025. TC-CP(2024)01 – Bosnie-Herzégovine TC-CP(2024)02 – Estonie TC-CP(2024)03 – Finlande TC-CP(2024)04 – Hongrie TC-CP(2024)05 – Islande TC-CP(2024)06 – Lituanie TC-CP(2024)07 – République de Moldova TC-CP(2024)08 – Monténégro TC-CP(2024)09 – Norvège TC-CP(2024)10 – Suède TC-CP(2024)11 – Ukraine
Item 9: Discussion on and possible decision on reporting obligations under Article 14, paragraph 2, of the Convention	Point 9 : Discussion et éventuelle décision concernant les obligations de rapport en vertu de l'article 14, paragraphe 2, de la Convention
Based on Article 12, paragraph 3, of the Convention and Rule 24 of its Rules of Procedure, the	En vertu du paragraphe 3 de l'article 12 de la Convention et de l'article 24 de son Règlement, la

Consultation decided to add a new Rule 22 to its Rules of Procedure concerning reporting under Article 14 of the Convention.	Consultation décide d'ajouter un nouvel article 22 à son Règlement concernant la présentation des rapports selon l'article 14 de la Convention.
Item 10: Other Business	Point 10 : Questions diverses
None.	Néant.
Item 11: Adoption of the list of decisions	Point 11 : Adoption de la liste des décisions
Pursuant to Rule 10.4 of its Rules of Procedure the Consultation of the Parties adopted the present list of decisions.	Conformément à la Règle 10.4 de son Règlement, la Consultation des Parties adopte la présente liste de décisions.